

and Italy for the avoidance of double taxation with respect to income tax.—*Mr. Chrétien.*

By unanimous consent, on motion of Mr. Andras (Port Arthur) for Mr. MacEachen, seconded by Mr. Allmand, it was ordered,—That a Special Committee of the House, to consist of Mr. Speaker and seven other Members, be appointed to review the rights and immunities of Members of the House of Commons, to examine the procedures by which such matters are dealt with by the House, and to report on any changes it may be desirable to make;

That the Committee have power to appoint, from among its members, sub-committees, as it may deem advisable or necessary;

That the Committee have power to sit during sittings and adjournments of the House of Commons;

That the Committee have power to report from time to time, to send for persons, papers and records, and to print such papers and evidence from day to day as may be ordered by the Committee;

That the papers and evidence received and taken on the subject in the First and Second Sessions of the Thirtieth Parliament be referred to the Committee; and

That the Members to act with Mr. Speaker on the said Special Committee be Messrs. Baker (Grenville—Carleton), Baldwin, Beaudoin, Gray, Knowles (Winnipeg North Centre), Prud'homme and Reid.

On motion of Mr. Andras (Port Arthur) for Mr. MacEachen, seconded by Mr. Allmand, it was ordered,—That when the House adjourns on Wednesday, March 22, 1978, it shall stand adjourned until Monday, April 3, 1978, provided that at any time prior to that date, if it appears to the satisfaction of Mr. Speaker, after consultation with the Government, that the public interest requires that the House should meet at an earlier time during the adjournment, Mr. Speaker may give notice that he is so satisfied, and thereupon the House shall meet at the time stated in such notice, and shall transact its business as if it had been duly adjourned to that time; and

That, in the event of Mr. Speaker's being unable to act owing to illness or other cause, the Deputy Speaker or the Deputy Chairman of Committees shall act in his stead for all purposes of this order.

*[By unanimous consent, at 6.13 o'clock p.m., Private Members' Business was called pursuant to Standing Order 15 (4)]*

By unanimous consent, Mr. Pinard for Mr. Tessier, seconded by Mr. Smith (Saint-Jean), by leave of the House, introduced Bill C-423, An Act respecting the Electoral Boundaries Readjustment Act (Mégantic—Compton—Stanstead), which was read the first time and ordered to be printed and ordered for a second reading later this day.

et l'Italie, tendant à éviter les doubles impositions en matière d'impôt sur le revenu.—*M. Chrétien.*

Du consentement unanime, sur motion de M. Andras (Port Arthur), au nom de M. MacEachen, appuyé par M. Allmand, il est ordonné,—Qu'un comité spécial de la Chambre, formé de M. l'Orateur et de sept autres députés, soit nommé pour examiner les droits et immunités des députés à la Chambre des communes et les méthodes suivies par la Chambre pour traiter de ces questions et pour faire rapport des changements qui seraient éventuellement souhaitables;

Que le comité soit habilité à nommer, parmi ses membres, les sous-comités qu'il peut juger opportuns ou nécessaires;

Que le comité soit habilité à siéger pendant les séances et ajournements de la Chambre des communes;

Que le comité soit habilité à faire rapport à l'occasion, à faire comparaître des personnes et produire des documents et pièces et à faire imprimer au jour le jour les documents et témoignages qu'il ordonne d'imprimer;

Que les documents et témoignages reçus et recueillis à ce sujet au cours des première et deuxième sessions du trentième Parlement soient renvoyés au comité; et

Que les députés faisant partie de ce comité spécial avec M. l'Orateur soient MM. Baker (Grenville—Carleton), Baldwin, Beaudoin, Gray, Knowles (Winnipeg-Nord-Centre), Prud'homme et Reid.

Sur motion de M. Andras (Port Arthur), au nom de M. MacEachen, appuyé par M. Allmand, il est ordonné,—Que la Chambre, lorsqu'elle s'ajournera le mercredi 22 mars 1978, demeure ajournée jusqu'au lundi 3 avril 1978. Toutefois, si, à un moment quelconque antérieur à cette date, M. l'Orateur, après consultation avec le Gouvernement, devient convaincu que, dans l'intérêt public, la Chambre doit se réunir plus tôt dans l'intervalle, il peut faire connaître, par avis, qu'il a acquis cette conviction et la Chambre se réunira au temps fixé dans un tel avis et poursuivra ses travaux comme si elle avait été dûment ajournée à cette date; et

Que, si M. l'Orateur n'est pas en état d'agir par suite de maladie ou pour toute autre cause, l'Orateur adjoint ou le vice-président des Comités agisse en son nom aux fins de cet ordre.

*(Du consentement unanime, à 6 h. 13 du soir, appel des affaires émanant des députés, suivant les dispositions du paragraphe (4) de l'article 15 du Règlement)*

Du consentement unanime, M. Pinard, au nom de M. Tessier, appuyé par M. Smith (Saint-Jean), dépose, avec la permission de la Chambre, le Bill C-423, Loi concernant la Loi sur la révision des limites des circonscriptions électorales (Mégantic—Compton—Stanstead), qui est lu une première fois, l'impression en est ordonnée et la deuxième lecture en est fixée à plus tard aujourd'hui.